
CONCEPT 

Notulen - 2e Bijeenkomst Gebiedsproces Schoonebeek 
Datum: 21-09-2022; 19:30 – 21:30 
Locatie: ’t Aole Gemientehoes - Schoonebeek 
 
------------------------------------------------------ 
Aanwezigen: 
 

AANWEZIGEN: AFWEZIG MET/ZONDER KENNISGEVING: 
 Ruud Cino – ministerie van EZK (voorzitter)  
 Gonnie Heidemans – Dorpsbelangen Schoonebeek 
 Marcel Heidemans – Dorpsbelangen Schoonebeek 
 Henk Vredeveld – Dorpsbelangen Schoonebeek 
 Harry Hijs - Dorpsbelangen Schoonebeek 
 Jan Nicolaï – Natuurvereniging Stroomdal 
 Peter Wolken – Industriekring Schoonebeek 
 Wim Akkerman – LTO afd. Schoonebeek 
 Johan Scheltens – inwoner Schoonebeek 
 John Egas – inwoner Schoonebeek 
 A. Kruit – inwoner Schoonebeek 
 Louise Sudmeijer – inwoner Schoonebeek 
 Berthilde Bouman – inwoner Schoonebeek, 

Steunfractie D66 Drenthe 
 Esther Brinkman – inwoner Stieltjeskanaal 
 Irene Driehuis – inwoner Weijerswold 
 Jan Horring – inwoner Padhuis 
 Gerrit Wittenberg – inwoner (aanwoner S313) 
 Gerrit Fransen 
 Iwan de Lugt - Provincie Drenthe 
 Erik van Loon – Gemeente Emmen 
 Hendrik Jan Laarman - Gemeente Emmen 
 Rob Gort - Gemeente Coevorden 
 Henderikus Krabman – Gemeente Coevorden 
 Tom Grobbe – Waterschap Vechtstromen 
 Jan Ebbing – ministerie EZK 
 Frank Denys – ministerie EZK 
 Jacob Spiegelaar - NAM 
 Hans Ardesch - NAM 
 Erwin Bruinewoud - NAM (notulen) 

 Kees Veenstra – dorpsportaal, Jaknikker 
 Angelique Dompeling – campingeigenaar en 

omwonende SCH-447 
 Christian Gozevoort – Industriekring 

Schoonebeek  
 Gerrit Pomp – inwoner Schoonebeek 
 Fred van Lunen – inwoner Weijerswold 
 Marineke Leijenhorst – inwoner 

Schoonebeek 
 Arend Breimer – inwoner Schoonebeek 
 Herman van Rijn – inwoner Vlieghuis 

Coevorden 
 Freek Ensink – inwoner Schoonebeek 
 Karin Nijpma – inwoner Schoonebeek 

 

------------------------------------------------- 
Agenda 
 
Voorafgaand aan de vergadering is een concept-agenda rondgestuurd naar de genodigden (zie 
bijlage 1 van deze notulen).  
 
------------------------------------------------- 
Opening  
 
De voorzitter – Ruud Cino van het Ministerie van EZK – opent de vergadering. Hij starten met het 
delen van het droevige bericht dat op 3 augustus 2022 de heer H. Scheltens op 82-jarige leeftijd is 
overleden. Vandaag aanwezig is zijn zoon Johan Scheltens. Johan heeft aangegeven vanaf nu graag 
deel te nemen aan dit proces. Ook nieuw aanwezig vandaag is mevrouw Kruit. De voorzitter heet 
beiden welkom.  
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------------------------------------------------- 
Notulen en Q&A 
 
De notulen van 21 september zijn in vooraf in concept toegestuurd en worden besproken. Hier zijn 
geen nadere opmerkingen op, waarmee het verslag wordt vastgesteld en ook op de website zal 
worden geplaatst (https://mijnbouwvergunningen.nl/).  
 
De bijlage bij de notulen van 21 september bevat een overzicht van vragen die tijdens deze 
bijeenkomst zijn gesteld. Na afloop is door het ministerie van EZK en NAM gewerkt aan de 
beantwoording. Ook deze zijn voorafgaand aan de vergadering toegestuurd en worden besproken. 
Een enkele vraag wordt nader verduidelijkt. Ook leidt het tot nieuwe vragen. Waarschijnlijk zullen er 
ook de komende tijd nieuwe vragen opkomen. Afgesproken wordt dat deze steeds toegevoegd 
worden aan dit document.  
 
De volgende vragen zijn gesteld en worden toegevoegd aan de Q&A, inclusief beantwoording:  
 Extra navraag doen bij SodM/LBEG m.b.t. de lekkage in Duitsland? 
 Wat zijn de huidige risico’s voor locatie S-313?  
 Kan er een uitgebreidere beschrijving worden gegeven over wat er gebeurt met de drukken 

bij waterinjectie? 
 Waarom zijn niet alle conclusies/aanbevelingen van prof. Sintubin overgenomen door SodM?  
 Een herhaald verzoek voor opleggers bij (publieke) rapporten. 
 Wat staat in de Gedragscode? 
 Kun je ook minder water met de olie oppompen? 

 
AANVULLING D.D. 03-11-2022 
Bij het bespreken van deze notulen op 6 oktober zijn de volgende aanvullingen gedaan: 
- Tijdens de sessie van 21 september heeft de NAM de opmerking gemaakt dat het bedrijf onder 
verscherpt toezicht van SodM zou kunnen blijven als dat de zorgen onder bewoners vermindert. 
SodM – die vanavond ook aanwezig – gaf aan dat dit niet door een bedrijf zelf kan worden bepaald, 
maar dat dit aan de toezichthouder is om te bepalen. 
- Er was toegezegd dat de mer-beoordeling en vergunningen op korte termijn beschikbaar zouden 
komen, is dat inmiddels zo? NAM legt uit dat dit nog niet af is en naar verwachting nog enkele weken 
duurt. Een aantal onderdelen (zoals geluid) wil men nog verder uitzoeken. Zodra het klaar is wordt 
men geïnformeerd. 
- Er is gesproken over de mogelijke aanpassingen op locatie SCH-313. Hierbij moet vermeld worden 
dat hiervoor geen reguliere Wabo-procedure geldt, maar een uitgebreide procedure, aangezien hier 
enkele ruimtelijke aspecten zijn waardoor het langer duurt. 
 
------------------------------------------------- 
 
Opzet Afsprakenkader 
 
Dit proces is bedoeld om samen met de omgeving de vragen en zorgen die er leven te adresseren. 
Belangrijk onderdeel daarbij is het maken van afspraken tussen de overheid, de omgeving en NAM 
over hoe er met deze zorgen en de te verwachten effecten en risico’s kan worden omgegaan. Die 
afspraken gaan we samen maken en worden vastgelegd in een afsprakenkader.  
 
Erwin Bruinewoud van NAM licht toe hoe zo’n afsprakenkader eruit kan komen te zien en welke 
thema’s daarin aan bod kunnen komen. Ook geeft hij een voorstel van hoe het komende proces eruit 
kan komen te zien. Door op regelmatige basis bij elkaar te komen dit najaar kunnen veel thema’s 
behandeld en besproken worden. De opzet kan daarbij zijn: eerst een spreker die informatie geeft 

https://mijnbouwvergunningen.nl/
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over een bepaald onderwerp, vervolgens in gesprek en samen kijken welke afspraken we hier over 
willen maken (zie bijlage 2, slides zijn bijgevoegd). Het is de bedoeling om voor de volgende 
bijeenkomst een eerste raamwerk van het Afsprakenkader te maken en te bespreken. Dit stuk kan 
dan tijdens dit proces steeds worden aangevuld.  
 
De aanwezigen vinden de opzet van het proces helder. Men verzoekt om de volgorde van de thema’s 
te verschuiven en de eerstvolgende keer te beginnen met een presentatie van SodM. Ook vraagt met 
om verduidelijking op de NOGEPA-gedragscode en of er nagedacht kan worden over preventieve 
schadevergoeding.  

 
------------------------------------------------- 
Presentatie Waterbehandeling Schoonebeek – (NAM) 
 
Het tweede deel van de avond staat in het teken van het stappenplan van de waterbehandeling in 
Schoonebeek. Jacob Spiegelaar van NAM geeft een presentatie (zie bijlage 3, slides bijgevoegd). 
Jacob vertelt hoe NAM de verwerking van het productiewater in Schoonebeek voor zich ziet: 
circulair, beter en veiliger, en met goede afspraken voor de komende 15 a 20 jaar.  
NAM wil nieuwe putten met de beste materialen gebruiken, de benodigde hulpstoffen optimaliseren 
en zo ‘groen’ mogelijk opereren met duurzame elektriciteit. NAM ziet een gefaseerde overgang van 
Twente naar Drenthe voor zich. Dat betekent afbouwen in Twente (steeds minder waterinjectie) en 
zodra het kan beginnen in Schoonebeek.  
 
Na de presentatie ontstaat er een levendige discussie. Ook worden er diverse vragen gesteld ter 
verduidelijking. Ook deze worden toegevoegd aan de Q&A. Dit betrof onder meer:  

 Worden verticale putten ook van kunststof? 
 Wat is zeggenschap SodM? Welke putten inzetbaar/WIMP/Gebiedsproces 
 Zijn 4 putten voldoende voor toekomst?  
 Gaat de commissie mer ook meekijken met de voorgestelde alternatieven? 

 
------------------------------------------------- 
Conclusies / Samenvatting / Afspraken / Communicatie 
 
De voorzitter bedankt iedereen voor de inbreng en voorbereidingen, het is veel (lees)werk. Voor de 
volgende bijeenkomst wordt SodM uitgenodigd en zal een eerste raamwerk van het Afsprakenkader 
worden voorbereid.  
 
Mochten er ideeen zijn voor thema’s/onderwerpen in de sessies daarna, dan kunnen deze worden 
doorgegeven aan EZK (Yasmin Broere yasmin.broere@rvo.nl).  
 
Ook op bestuurlijk niveau wordt er overleg gevoerd over dit onderwerp, met wethouders en de 
gedeputeerde. Het eerstvolgende Bestuursoverleg staat gepland voor 26 september.  
 
Tenslotte benoemd de voorzitter dat er gezocht zal worden naar een onafhankelijk voorzitter, bij 
voorkeur iemand uit de regio of die de regio goed kent. Dit zal ook worden besproken tijdens het 
Bestuursoverleg. 
 
-------------------------------------------------- 
Afsluiting / Wvttk 
 
De volgende bijeenkomst zal plaatsvinden op donderdag 6 oktober van 19:30 – 21:30 uur. 
 
Ook de volgende data kunnen vast gereserveerd worden in de agenda:  

mailto:yasmin.broere@rvo.nl
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• Do. 6-10; verzoek presentatie door SodM  
• Wo. 26-10 
• Wo. 9-11 
• Wo. 23-11 
• Wo. 7-12 
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BIJLAGE 1: Agenda 21 september 2022 
 
 

  

 

BIJLAGE 2: Slides uitleg opzet afsprakenkader   
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